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کوتاه اقتصادی

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

* رئیس سازمان امور اراضی گفت: مجری پروژه فرودگاه بین  المللی قم قبل از 
طی مراحل قانونی اقدام به ساخت و فروش سهام خود به مردم کرده که کاملا 
غیرقانونی است و این فرودگاه از نظر قانونی رسمیت ندارد. قباد افشار گفت: برای 
مجری این پروژه مهلتی حدود یک ماه تعیین کردیم تا بتواند مراحل قانونی را 
طی و مجوزهای لازم را دریافت کند که در غیر این صورت منابع طبیعی باید با 
آن برخورد کند. وی ادامه داد: پروژه احداث فرودگاه بین المللی قم از نظر سازمان 
امور اراضی هیچ رسمیت قانونی ندارد اما رفع تصرف و جلوگیری از فعالیت، وظیفه 

سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری است.
* بورس انرژی امسال با روند رو به رشد معامله های برق و فرآورده های 
نفتی و پتروشیمی،  جایگاه خود را در میان بورس های کشور تثبیت کرد، 
به طوری که از ابتدای سال جاری تا دهم بهمن ماه میزبان معامله ۲/۷  هزار 
میلیارد ریال برق بود. بر اساس آمارها از ابتدای امسال تا دهم بهمن ماه 
بیش از ۶/۵ میلیون مگاوات ساعت برق به ارزش ۲/۷۳۷ هزار میلیارد ریال 
در بورس انرژی معامله شد. بر اساس این گزارش: معامله های برق اکنون 
در بورس انرژی به خوبی در حال انجام است و صادرات برق می تواند به 
عنوان یک راهبرد ملی از سال آینده از مسیر بورس انرژی اجرایی شود 

و تمام زیرساخت های مورد نیاز آماده است.
گرفته  بازرسی های صورت  براساس  کرد:  اعلام  هواپیمایی کشوری  * سازمان 
طی ۱۱ ماهه سال جاری تعداد ۱۰۲ مجوز دفتر خدمات مسافرت هوایی تعلیق 
شده است. بازرسی های به عمل آمده از ۳۵۰ دفتر خدمات مسافرت هوایی در 
مدت یاد شده، توسط بازرسان کمیته فنی این سازمان تعداد ۵۷ فقره مجوز لغو 
و ۱۰۲ مجوز به دلیل رعایت نکردن قوانین، مقررات و عدم تطبیق با آئین نامه 
دفاتر خدمات مسافرت هوایی تعلیق شده است. سازمان مزبور در این گزارش 
افزوده است، دفاتر خدمات مسافرت هوایی که مجوز فروش بلیت هواپیما از این 
سازمان دریافت کرده اند، ضروری است به منظور جلوگیری از بروز مشکلات و 
رسیدگی به تخلفات احتمالی، مجوز خود را در معرض دید مشتریان قرار دهند.

با  مشترکین  تلفنی  ارتباط  برگردان  کابل  عملیات  اجرای  با   *
پیش شماره های ۳۳۱۲، ۳۳۱۳، ۳۳۵۰، ۳۳۵۱، ۳۳۴۴، ۳۳۵۴ الی ۳۳۵۶، 
۶۵۱۰ الی ۶۵۱۷، ۶۵۱۹، ۶۵۵۹، ۳۹۶۱ از امروز و روز شنبه به مدت ۷۲ 

ساعت با اختلال همراه است.
* معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان تامین اجتماعی گفت: این معاونت سال آینده 
۱۴ برنامه توسعه ای و ابتکاری دارد که این برنامه ها در شورای معاونین تائید شده 
و در انتظار تصویب آن در هیئت امنا هستیم. منصور اعتصامی با بیان این مطلب 
افزود: اجرای ساز و کار ترویج و توسعه مفاهیم تامین اجتماعی از سطح پیش 
دبستانی تا متوسطه با همکاری آموزش و پرورش، ترویج مفاهیم بیمه و تامین 
اجتماعی در حوزه وزارت علوم، تحقیقات و فن آوری تولید و پخش انیمیشن های 
اطلاع رسانی در رسانه ملی در مراکز بیمه ای و درمانی تامین اجتماعی، ساخت، 
تولید و پخش فیلم و سریال با موضوعات تامین اجتماعی از رسانه ملی از برنامه های 

معاونت فرهنگی در سال آینده خواهد بود.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

خروج اقتصاد از رکود 
هنوز محقق نشده است

 رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس ضمن رد سخن رئیس 
بر  مبنی  مرکــزی  بانک  کل 
تحقق خــروج کامل از رکود، 
گفت: ادعــای خروج کامل از 
این وضعیت زمانی قابل قبول 
است که تمام واحدهای تولیدی 
و کارخانجات کشور با ظرفیت 
بیش از ۳۰ درصد فعالیت کنند.

 ارسلان فتحی پور در واکنش به 
اظهارات رئیس کل بانک مرکزی مبنی بر تحقق خروج از رکود، با رد این موضوع 
گفت: چنین ادعایی صحیح و قابل قبول نیست و کشور هنوز در رکود به سر می برد.
نماینده مردم کلیبر، خدا آفرین بخش و هوراند در مجلس شورای اسلامی افزود: 
وجود رکود هنوز در کشــور محسوس و قابل مشاهده است و زمانی می توان ادعا 
کرد از این حالت خارج شده ایم که تمام واحدهای تولیدی و کارخانجات کشور با 
ظرفیت بیش از ۳۰ درصد فعالیت کنند و میزان تولیدات آنها با رشد همراه باشد.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس تصریح کرد: کنترل و خروج صددرصدی 
از تورم قابل قبول است همچنانکه رئیس جمهوری نیز در صحبت های اخیر خود 

اعلام کردند نرخ تورم کنترل شده است اما همچنان در رکود قرار داریم.
وی ادامه داد: ما قبول داریم که نرخ تورم کاهش یافته و در حال کنترل است 
اما در خصوص خروج کامل از رکود افرادی که چنین ادعایی دارند باید شاخص های 
مشخصی در این خصوص به ما ارائه کنند تا بررسی شود در چه مراکز و شهرک های 
صنعتی و تولیدی چنین رشدی وجود داشته است که از رکود خارج شده باشیم.

فتحی پور تاکید کرد: اعلام چنین نظرات و ادعاهایی به نوعی ضرب الاجل ها 
در کارهاســت، در حالی که ما هنوز در تحریم هســتیم و هنوز هیچ یک از این 

تحریم ها برداشته نشده است.
این نماینده مردم در مجلس نهم افزود: هنوز رکود در کشور حاکم است چرا 
که بخش خصوصی و بســیاری از واحدهای تولیدی به علت کمبود نقدینگی و 
سرمایه در گردش مشکلات عدیده ای دارند و بسیاری از کارگران بیکار شده اند و 

تا به حال شاهد جذب نیرو در مراکز تولیدی نبوده ایم.
رئیــس کل بانک مرکزی با اعلام اینکه الان می توانــم قاطعانه بگویم تورم 
امسال حداکثر ۱۶ درصد خواهد بود که در آخر اسفند پس از محاسبه آن را اعلام 
می کنیم، گفت: رشد اقتصادی کشور نشان دهنده خروج کامل اقتصاد از رکود است.

تا پایان اسفند ادامه دارد
 مشارکت 3 هزار واحدصنفی پوشاک 

در جشنواره فروش فوق العاده
رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک تهران از مشارکت 

۳ هزار واحدصنفی در طرح فروش فوق العاده نوروزی خبر داد.
ابوالقاسم شیرازی  با بیان این مطلب گفت: جشنواره فروش فوق العاده نوروزی 
به منظور مشارکت عمومی و خدمت رسانی مطلوب به مصرف کنندگان، در ۳ هزار 
فروشــگاه معتبر با عرضه کالاهای باکیفیت، با نرخ مناســب و سود متعارف از ۵ 
اسفندماه آغاز شده و تا پایان این ماه ادامه می یابد. وی با تأکید بر نظارت مناسب 
اتحّادیه بر رعایت ضوابط فروش فوق العاده در واحدهای صنفی منتخب، مشارکت 

اعضای اتحّادیه در نمایشگاه های فروش فوق العاده )بهار( را نیز مطلوب خواند.
او افزود: قیمت نهایی کالاها براســاس قیمت تمام شــده ۲۰+ درصد سود و 
تأئید نهایی توسط کارشناسان اتحّادیه انجام می شود و با تکمیل فرمهای مربوطه 
توسط واحدصنفی و نصب پوستر ویژه جشنواره، متقاضی در این طرح مشارکت 
خواهدکرد. ذکر این نکته ضروری است که هیچگونه وجهی از متقاضیان دریافت 

نمی شود و تمامی مراحل رایگان است.
وی گفت: در راستای ارائه خدمات مطلوب به مشتریان فرمهای ویژه ارزش یابی 
در واحد صنفی توســط خریداران با ذکر مشخصات پر می شود که براساس این 
فرمها جوایز مختلفی به واحدهای صنفی شرکت کننده در جشنواره ارائه می شود.

وی افزود: درحال حاضر وضعیت صنف پوشاک در رکود و کسادی است. تعداد 
واحدهای صنفی پوشــاک بسیار زیاد است به طوری که در شهر تهران ۱۷ هزار 
واحد عرضه کننده فعالیت می کنند و ۶۰ درصد این واحدها توســط جوان هایی 
اداره می شود که مغازه را از افراد دیگری که مغازه و پروانه کسب به نام آنهاست، 

اجاره کرده اند.
شیرازی با انتقاد از گسترش روزافزون ایجاد پاساژها ومجتمع های تجاری انبوه 
در شهر تهران گفت: همه جای تهران پر شده از برج و پاساژهای تجاری حتی در 
مرکز شهر و در بازار، کاروانسراهای تاریخی تبدیل به پاساژ هایی با حداقل ۴۰۰ 
واحد شده اند که ۳۰۰ واحد آن برای پوشاک اختصاص یافته و واگذاری آنها تنها 

به شکل اجاره است که انواع مشکلات را به دنبال دارد.
شیرازی رقابت را عامل تعیین کننده قیمت و تنظیم بازار عنوان کرد و افزود: 
تولیدات داخلی از کیفیت بالایی برخوردار هســتند اما در فرهنگ ما استفاده از 
برندهای خارجی خودنمایی می کند و این به دلیل عدم اطلاع رســانی و تبلیغات 
لازم برای تولیدات داخلی اســت و تا زمانی هم که نظارت های نمایشی بی جهت 
و مخل کســب و کار توســط بازرســان صورت پذیرد و صرفاً معرفی به سازمان 
تعزیرات و اخذ جریمه را دنبال کند، به آشــفتگی بازار متورم لباس و پوشاک و 

رکود کمرشکن آن دامن می زند.
وی اظهار کرد: بعضاً تولیدکننده به اجبار برای فروش کالای خود از مارک های 

خارجی استفاده می کند تا خریدار را ترغیب کند.
شیرازی تصریح کرد: پوشاک داخلی نیازمند برندسازی است تا بتواند مطرح 
شود اما وجود مشکلات فراوان در مسیر راه تولیدکننده از جمله کنترل بر قیمت ها 
باعث شده تا آنها تمایلی به برندسازی نداشته باشند و این در حالی است که عرضه 

پوشاک بیش از تقاضای آن وجود دارد و باید آزادسازی قیمت ها صورت پذیرد.
وی افزود: صنعت پوشاک کشور برای مطرح شدن و توسعه نیازمند همکاری 
تمامی دســتگاه های دولت ازجمله صدا و ســیما است. همه مردم جامعه در بالا 

بردن فرهنگ استفاده از کالای داخلی سهیم هستند.

تسلیت

معاون اسبق  بانک مرکزی:

بودجه ۹۴ کسری روشن دارد
 یک کارشناس پولی و مالی گفت: دولت و مجلس 
باید جســارت به خرج داده و رسماً شکست نظام 
پرداخت نقدی یارانه ها را اعلام کنند و وجوه حاصل 
از افزایش فرآورده ها را به یک بخش از نیازهای مردم 

مثلًا درمان اختصاص دهند.
 حیدر مســتخدمین حسینی معاون اسبق حقوقی و 
امور مجلس بانک مرکزی بر این باور است که بودجه ۹۴ 
با کســری بودجه روشن مواجه است و بخش درآمدهای 

آن جای تأمل دارد.
وی معتقد است ، عدم فروش اوراق مشارکت برای سال 
۹۴ با حفظ سیاســت های پولی قطعی است و در شرایط 
رکودی برای تشــویق تولیــد و کار، نباید نظام مالیاتی با 
افزایش روبه رو شود، لذا کســب درآمد از طریق افزایش 

مالیات نیز با عدم تحقق روبه رو خواهد بود.
مستخدمین حسینی با ارزیابی بودجه ۹۴ گفت: چند 
نکته کلیدی که مهمترین بخش بودجه را شکل می دهد 
یعنی درآمدها قابل تأمل است، هرچند بودجه ۹۴ با کسری 
بودجه روشنی مواجه است، با این حال، از منظر موضوعات 
و ســرفصل های درآمدی نیز جای تأمل و آسیب شناسی 
دارد که عدم عنایت به آن می تواند مشکلاتی را برای اداره 

اقتصادی کشور فراهم آورد.
وی در پاسخ به این سئوال که موارد مورد تأمل و بحث 
در بودجه ۹۴ از نظر شما کدامند، گفت: لحاظ بخشی از 
کسب درآمدها از طریق فروش اوراق مشارکت، به طور کلی 
موضوع ارائه و فروش اوراق مشارکت در بودجه، زمانی طرح 
مسئله می شود که بودجه با کسری درآمد در مقابل با هزینه 
مواجه اســت و فروش اوراق نیز در چارچوب تأمین منابع 
بــرای برخی از هزینه های عمرانــی دولت یا برای اجرای 
پروژه های عمرانی شهرداری ویا به منزله سیاست انقباضی 
و کنترل نقدینگی توسط بانک مرکزی طراحی و اجرایی 
می شود. این در شرایطی است که در بودجه سال ۹۳ نیز 
این مهم دیده شــده است و تاکنون درآمدهای حاصل از 
فروش اوراق مشــارکت تحقق نیافته است و علت کلیدی 
آن سیاســت نرخ سود بانکی است که در مقابل نرخ سود 
اوراق از اطمینان بیشتری برخوردار است و مردم ترجیح 
خواهند داد تا در شرایط برابر وجوه خود را نزد بانک قرار 
بدهند و از سود روزشــمار آن بهره گیرند و اعتباری نیز 
برای خود نزد بانک ها به وجود آورند. بنابراین عدم فروش 
اوراق برای سال ۹۴ با حفظ سیاست های پولی قطعی است 
و در این زمینه با عدم تحقق درآمدی مواجه خواهیم بود 

و برای تحقق درآمدی باید تغییرات 
زیرساختی در سیاست های پولی و از 
جمله نرخ ســود بانکی در برابر نرخ 
سود اوراق به وجود آید و مزیت های 
جدیدی بدان افــزود که اجرای آن 
نیز وضعیت بازار سرمایه را نیز دچار 

تزلزل بیشتر خواهد کرد.
مستخدمین حســینی در مورد 
کسب درآمد از طریق افزایش مالیات 
گفت :در بحث مربوط به تأمین درآمد 
بودجــه از طریق افزایش مالیات نیز 
باید تأمل بیشــتری صــورت گیرد، 

اقتصاد کشور علامتی برای بهبود و خروج از بحران رکود 
از خود به نمایش نگذاشــته اســت. اینکه با کمک دولت 
چند بنگاه اقتصادی بزرگ تولیدشان افزایش یافته حاکی 
از خروج از رکود تلقی نمی شــود. در چنین شرایطی که 
اقتصاد درگیر بزرگترین بحران چند دهه خود قرار دارد و 
شرکت ها و بنگاه ها باید از حمایت دولت برای کار و تولید 
بالا، بیشــتر باید مورد عنایت قــرار گیرند برنامه افزایش 
مالیات برایشــان نوشته می شــود، در صورتی که در این 
شــرایط باید به دنبال اخذ مالیات کمتری برای تشویق به 
تولید و کار بود. بنابراین از اکنون معلوم اســت که تحقق 
درآمــدی از محل مالیات در تردید جدی خواهد بود مگر 
اینکه برنامه این باشــد که پایه های مالیاتی افزایش یابد. 
به عبارتی از ۴۰درصدی که مالیات پرداخت نمی کردند 

و از مالیات معاف بودند مالیات اخذ شود. 
وی در پاسخ به این سئوال که   دولتی که اقتصادش 
نفتی و دولتی است و اکنون با کاهش شدید قیمت نفت 
روبرو اســت و با کاهش درآمدهای نفتی، چه پیشنهادی 
داریدگفت :در بررســی مربوط به بودجه ۹۴ نکته جالب 
اینکه از میزان درآمد نفتی در بودجه به علت کاهش قیمت 
آن، تحقق درآمدی کاسته شده است ولی در بحث هزینه 
ها با کاهشــی مواجه نبوده ایم و این مورد می تواند دولت 
را با تنگناهایی مواجه ســازد و برای جلوگیری از کسری 
بودجه چند نکته زیر ســاختی باید مورد توجه باشــد. از 
این جمله، کاهش هزینه های جاری  دولت، جلوگیری از 
ساخت و سازهای ساختمان های جدید برای  دستگاههای 
دولتی که در جای جای کشــور شاهد ساخت و گسترش 
آن هستیم، متمرکز شدن بر روی برنامه های حاکمیتی، 
سیاستگذاری و نظارت و خودداری از ورود به برنامه هایی 

جز این دست و... قابل اشاره هستند. 
همچنین گسترش پایه های مالیاتی، 
لغو قانونی هر نوع معافیت مالیاتی به 
هر نوع و شکلی و اخذ مالیات برای 
هر فعالیتی در چارچوب قانون و در 
صورتی که معافیت مالیاتی ضرورت 
داشته باشــد بعد از دریافت اش با 
مکانیزمی سیاست جبرانی پرداخت 
شود. منابع ارزی کشور باید مدیریت 
شود  و در اختیار کسانی قرار گیرد 
که در جهت تولید بتوان از آن بهره 
گرفت و ارز را برای کالاهایی که در 
داخل کشــور،  تولید آن شکل میگیرد قرار گیرد و برای 
ورود کالاهای مشــابه ارزی اختصاص نیابد و آن را برای 
گسترش فعالیت های زیر ساختی مورد بهره برداری قرار 
داد . می توان سیاستگذاری عمرانی کشور را دولت انجام 
دهد و اجرای آن را به مردم واگذار نماید و مردم و نهادهای 
وابسته به بازار سرمایه،  تامین منابع مالی را از بازار تجهیز 
نمایند که این مهم کاهش وابســتگی بودجه را به درآمد 
نفت منجر خواهد کرد ، با همه تلاش های صورت گرفته 
بار فعالیت اقتصادی کشور همچنان بر دوش دولت است 
)در ســال های مختلف بین ۷۰ تا ٨۰ درصد( که باید به 
مردم منتقل شود و دولت تنها سیاستگذار و نظارت کننده 

آن باشد .
مستخدمین حسینی در باره اینکه تداوم پرداخت یارانه 
با شرایط فعلی دشوار شده ، پیشنهاد شما در این خصوص 
چیست افزود :در خصوص هدفمند کردن یارانه ها هم با 
همه دل سوزی ها و ارائه طریق توسط دلسوزان اقتصادی 
کشــور ، نقدی شدن یارانه ها  را دولت وقت با پشتیبانی 
مجلس به جلو هدایت کرد و امروز تنها بعد از ۴ ســال به 
یک معضل ملی دارد تبدیل می شود. دولت و مجلس باید 
جسارت به خرج داده و رسماً شکست هدفمندی یارانه ها 
را اعــلام کنند و وجوه حاصل از افزایش فرآورده ها را به 
یک بخش از نیازهای مردم مثلًا درمان اختصاص دهند نه 
اینکه بگویند برای سال ۹۴ مبلغ ۱۶ هزار میلیارد تومان 
برای پرداخت یارانه ها کسری داریم. جلوی سیاست اشتباه 
و پوپولیستی را هر زمان می توان گرفت و به اصلاح ساختار 
اقتصادی پرداخت. مردم حاضرند تمامی ارقام دریافتی بابت 
یارانه ها را در این مدت باز پرداخت نمایند به شرطی که به 
شرایط قیمتی قبل از اجرای  هدفمندی یارانه ها نایل آیند .

رئیس اتحادیه آجیل و خشکبار پیش بینی کرد، 
برای ایام پایان سال قیمت آجیل و خشکبار افزایش 

نخواهد یافت.
مصطفی احمدی افزود: قیمت آجیل و خشکبار بیش از 
دو ماه است که ثابت مانده و افزایش نداشته وحتی با کاهش 

قیمت نیز مواجه بوده ایم.
مصطفی احمــدی در گفت وگو با ایرنــا، تصریح کرد: 
اعضای اتحادیه تمام اجناس خود را در بهمن ماه امســال 
تهیــه کرده اند ضمن آنکه به اعضا توصیه شــده تا آجیل و 
خشکبار را با حداقل سود و قیمت مناسب بفروش برسانند.

وی به مردم توصیه کرد تا آجیل مورد نیاز خود برای 
عید را حتما از نمایشــگاه های بهاره و یا مراکزی که مجوز 
اتحادیــه را دارند، خریداری کنند چرا که نظارت و کنترل 
بیشتری برای مراکز اعمال می شود، ضمن آنکه عده ای با 
سوءاســتفاده در شب عید اقدام به فروش اجناس مانده و 

کهنه می کنند.
رئیس اتحادیه آجیل و خشــکبار با بیان اینکه قیمت 
آجیل و خشکبار تابع عرضه و تقاضا و وجود جنس در بازار 
است، گفت: قیمت ثابتی را نمی توان برای آجیل و خشکبار 
اعلام کرد، خوشبختانه در بازار کمبودی نیست و واحدهای 
صنفی نیز در روزهای پایانی سال تمام وقت اقدام به فروش 

کالا می کنند.
رئیس اتحادیه آجیل و خشــکبار افزود: بازرسان ما در 
روزهای پایانی ســال بر فروش در واحدهای صنفی نظارت 
کامل و در کنار بازرســان اتحادیه بازرســان اتاق اصناف و 
سازمان حمایت از مصرف کنندگان نیز بازار را رصد می کنند.

احمدی، ســپس فــروش آجیــل و خشــکبار را در 
شیرینی فروشــی ها تایید نکرد و اظهار داشــت: با اتحادیه 
شیرینی فروشــان تفاهم شــد تا تنها این واحدها به فروش 
آجیل های بسته بندی که مورد تایید اتحادیه آجیل و خشکبار 
اســت، اقدام کنند در حالی که بسیاری از واحدهای صنفی 

این امر را رعایت نمی کنند.
رئیس اتحادیه آجیل و خشــکبار با اشــاره به برگزاری 
نمایشــگاه های بهاره در ســه نقطه تهران، گفت: بازرسان 
اتحادیه بر فروش آجیل و خشکبار  در این نمایشگاه نظارت 

کامل دارند تا جنس معیوب به مردم فروخته نشود.
وی درباره آخرین وضعیت صادرات آجیل و خشکبار نیز 
اظهار داشــت: صادرات این محصولات بیشتر به کشورهای 
حاشــیه خلیج فارس، عراق، ترکیه، جمهوری آذربایجان و 

افغانستان صورت می گیرد.
رئیس اتحادیه آجیل و خشکبار در پایان میزان مصرف 

داخلی پســته را سالانه ۲۰ هزار تن ذکر و تصریح کرد: این 
اتحادیه تلاش می کند که پایان سال خوش و آرامی را برای 
مردم رقم بزند لذا از هموطنان درخواست می کنیم به جهت 
جلوگیری از هرگونه سوءاستفاده احتمالی در صورت مشاهده 
تخلف در بخش آجیل و خشــکبار، آن را به شــماره تلفن 
۳۳۱۱۲۳۱۳ و یا شماره تلفن گویای ۱۲۴ اطلاع رسانی کنند.

قیمت شیرینی هم گران نمی شود
رئیــس اتحادیه قنادان گفت: قیمت شــیرینی در ایام 

نوروز گران نمی شود.
علی بهره مند در گفت وگو با نسیم با بیان این مطلب که 
برای ایام عید نوروز هیچ گونه افزایش قیمتی نداریم، اظهار 
داشت: قیمت شــیرینی تر معمولی، برای واحدهای درجه 
یک ۱۲۵۰۰ تومان، شــیرینی گل محمدی ۹۶۰۰ تومان، 
زبــان و پاپیون ۱۰ هزار و ۵۰۰ تومــان و کیک یزدی نیز 

٨هزار تومان است.

وی تصریح کرد: اتحادیه قنادان به مناســبت ایام عید 
نوروز بازرســی های خودش را بیشــتر و قوی تر کرده است 
تا اجناس با قیمت بهتر و کیفیت مناســب تری به دســت 
تقاضا کنندگان برســد، البته گذشــته از بازرسین اتحادیه، 

بازرسین اتاق اصناف نیز بر این امر نظارت دارند.
رئیس اتحادیه قنادان افزود: اگر کسی نسبت به قیمت و 
کیفیت شیرینی هم اعتراضی داشته باشد می تواند با شماره 
۱۲۴ و یا با شــماره اتحادیه تماس بگیرد که در اسرع وقت 

نیز به شکایت آن فرد رسیدگی خواهد شد.
وی در رابطــه با بحث تخلفاتی که در مورد جعبه های 
شیرینی ممکن است صورت بگیرد به نسیم بیان داشت، سال 
قبل در این رابطه مشــکلاتی وجود داشت اما خوشبختانه 
با پیگیری های اداره اســتاندارد این مشــکلات نیز برطرف 
شــد و در نهایت این تصمیم گرفته شد تا وزن جعبه ها نیز 

استانداردسازی شود.
بهره مند گفت:  وزن استاندارد جعبه ها به اتحادیه اعلام 
شده است و ما نیز این استانداردهای تعیین شده را در نرخ 
نامه وارد کرده و به اعضای صنف نیز اعلام کردیم که طبق 
نرخ نامه اقدام کنند. قرار شــده که جعبه ســازان نیز این 

جعبه ها را استاندارد شده به قنادان تحویل بدهند.
وی در پایان خاطرنشــان کرد: ســال ۹۴ ممکن است 
افزایــش قیمتی به دلیــل بالا رفتن هزینه های ســربار و 
هزینه های حامل های انرژی داشــته باشیم اما به دلیل این 
کــه تا به حال قیمت مواد اولیــه افزایش قابل ملاحظه ای 
نداشته بنابراین قیمت های جدید در سال ۹۴ تغییر زیادی 

نخواهد داشت.

لبنی گفت: شرکت های  انجمن صنایع  دبیر 
لبنی اسناد دلیل افزایش قیمت شیر را به سازمان 

حمایت تحویل دهند.
رضــا باکــری در گفت وگــو با فارس افــزود: به 
شــرکت های افزایش دهنده قیمت شیر و محصولات 
لبنی توصیه می کنم گزارش های مالی، حسابرســی، 
فاکتورها و اسناد قیمت تمام شده محصولاتشان را به 
سازمان حمایت ارائه دهند تا مسئولان با بررسی آن 

تصمیم گیری کنند.
وی در پاســخ به این ســؤال که با توجه به اعلام 
سازمان حمایت به شرکت های خاطی افزایش دهنده 
محصولات لبنی برای بازگشت به قیمت های قبلی، این 
شــرکت ها چه وقت اقدام به کاهش قیمت می کنند، 
گفت: سازمان حمایت مستقیما با خود شرکت ها در 

تماس است و انجمن از این موضوع اطلاعی ندارد.
وی با بیان اینکه انجمن در جریان افزایش قیمت 
شــرکت های تولیدکننده شــیر و فرآورده های لبنی 
نیست، گفت: نظارت بر مسائل اجرایی و قیمت گذاری 
این شــرکت ها برعهده ما نیست و انجمن در جریان 

مسائل مربوط به تغییر قیمت قرار نمی گیرد.
باکری با بیان اینکه انجمن یک دستگاه حاکمیتی 
نیســت که بتواند بر صنایع لبنی نظارت کند، افزود: 
شــرکت ها در صــورت تمایل و پیگیری مســائل و 
مشکلاتشان را با انجمن در میان می گذارند و انجمن 

یک نقش هماهنگ کننده دارد.
براساس این گزارش: در حالی که صنایع لبنی از 
خرید شیرخام تولیدکنندگان به قیمت مصوب ۱۴۴۰ 
تومان به دلیل عدم کشش بازار امتناع می ورزند، قیمت 
شــیر و فرآورده های لبنی را برای سومین بار در سال 

جاری افزایش داده اند.
این گزارش می افزاید: سرانه مصرف شیر در ایران 
با حــدود ٨۵ کیلوگرم نصف ســرانه مصرف جهانی 
است و محمود حجتی وزیر جهاد کشاورزی هم یکی 
از دلایل ســرانه پایین مصرف شیر در کشور را قیمت 

بالای محصولات لبنی عنوان می کند.

دبیرانجمن صنایع لبنی:

شرکت های لبنی 
اسناد علت افزایش قیمت 

شیر را ارائه دهند

روسای دو اتحادیه قول دادند

آجیل و شیرینی شب عید گران نمی شود

کنترل  و شهرسازی گفت:۱8۰۰دوربین  راه  وزیر 
سرعت در جاده ها نصب می شود.

بــه گزارش فارس، عباس آخوندی دیروز در نشســت 
تخصصی مدیران راهداری، توسعه مدیریت منابع و ساخت 
و توســعه ادارات کل راه و شهرسازی کشور اظهار داشت: 
یکپارچگی حمل و نقل امری ضروری است و در بسیاری از 

کشورها به این امر توجه خاص شده است.
وی ادامه داد: در حال حاضر ۳۰ درصد تصادفات کشور 
در ۳۰ کیلومتر خروجی و ورودی شــهرها رخ می دهد زیرا 
وحدت حمل و نقل درون شــهری و برون شهری نداریم و 

در این باره به تفکیک وظایف پرداختیم.
وزیر راه و شهرسازی گفت: در بسیاری از کشورها حمل 
و نقل یکپارچه است و مسافر با یک بلیط از مدل های مختلف 

حمل و نقل استفاده می کند.
آخوندی با تاکید بر اینکه در بخش ساختاری و راهسازی 
مدیریت پایانه ها امری ضروری اســت،اظهار داشت ارتباط 
یکپارچه پایانه های حمل و نقل نیز در دستور کار دولت است.

آخوندی با تاکید بر اینکه لازم است پایانه های مسافری 
در نقاط مختلف شــهر توزیع شوند اظهار داشت: همچنین 
نیازمند جانمایی مناسب برای پایانه های بار هستیم زیرا ایجاد 

پایانه بار مکمل از نیازهای جدی ما است.
وی ادامه داد: حتی لازم است بین مدل های حمل ونقلی 
سیستم یکپارچه اعمال شود، به عنوان مثال این به نفع جاده 

است که ترافیک جاده به ریل منتقل شود.
وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: در بخش حمل و نقل 
ترکیبی و فورواردر موضوع یکپارچگی امری قابل توجه است. 
برای صاحب کالا حمل سریع و ایمن کالا مطرح است و برای 

او مهم نیست که کالا به چه طریق حمل می شود.
وی با بیان اینکه ارزش کل راه های کشــور ۲۰۰ هزار 

میلیارد تومان اســت گفت: این ثروت بزرگ نیازمند برنامه  
راهداری دقیق است.

آخوندی ادامه داد: نظام دقیق نگهداری راه ها مورد توجه 
خاص دولت و مجلس است.

وی با اشاره به انجام روکش آسفالت جاده ها بیان کرد: در 
سال گذشته ۵/۴ میلیون تن آسفالت برای عملیات روکش 
جاده ها به کار گرفتیم که امسال این رقم به ۱۰میلیون تن 

افزایش یافت.
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: سال آینده ۲ میلیون تن 
قیر طبق مصوبه مجلس به ما اختصاص می یابد و بدین ترتیب 
میزان روکش آسفالت را به ۱۵ میلیون تن افزایش می دهیم.

آخوندی ادامه داد: همچنین در بحث تونل ها و پل های 
جاده ای موضوع آسیب پذیری باید توجه شود.

وی تاکیــد کرد: مدیریت راه ها امری ضروری اســت و 

افزایش محورهای شریانی از ۲۶ هزار کیلومتر در سال گذشته 
به ۳۴ هزار کیلومتر در سال جاری افزایش یافته است.

وزیر راه و شهرسازی گفت: سازمان راهداری در برنامه ای 
بلندپروازانه برنامه دارد ۱٨۰۰ دوربین کنترل ســرعت در 

جاده ها نصب شود .
وی بیان کرد: لجســتیک پارک، پایانه بار، پایانه مسافر 
جزو انحصارات اســت و مدیریت انحصارات باید در اختیار 
دولت باشد اما اجزای آن نظیر انبارها و تاسیسات در اختیار 

بخش خصوصی قرار گیرد.
آخونــدی تاکید کرد: در جاهایی که بخش عمده ما بار 
محصولات کشاورزی اســت و کالاهای فاسد شدنی داریم 
)نظیر شهرهایی مثل جیرفت، میناب و ورامین( باید پایانه 
بار تخصصی کالای کشــاورزی داشته باشیم که از سازمان 

راهداری می خواهم این موضوع را پیگیری کند.

وزیر راه و شهرسازی:

1800دوربین کنترل سرعت در جاده ها نصب می شود

قیمت بازارنوع سکه
۹۷۹۵۰۰سکه تمام طرح جدید
۹۷۹۰۰۰سکه تمام طرح قدیم

۵۱۰۰۰۰نیم سکه
۲۷۹۰۰۰ربع سکه

۱٨۲۰۰۰گرمی
۱۰۰۲۱۰هر گرم طلای ۱٨ عیار

نوع ارز
۳۴۱۲دلار
۳٨۵۲یورو
۵۲۷۲پوند

۹۳۵درهم

عضو هیئت رئیسه اتحادیه طلا و جواهر گفت: 
سالانه در کشور 8۲ تن طلا قاچاق می شود.

به گزارش خبرگزاری فارس از سمنان، محمدرضا 
شــریعت پناهی در گفت وگو با خبرنگاران ضمن بیان 
اینکه در حال حاضر بــه تولیدکنندگان بومی طلا و 
جواهر توجه نمی شود، اظهار کرد: سالانه ٨۲ تن طلا 

در ایران قاچاق می شود.
وی با اشاره به اینکه ایران در سال های گذشته یکی 
از بزرگ تریــن تولیدکنندگان طلا و جواهر در جهان 
بوده، ادامه داد: متأسفانه در چند سال اخیر به ششمین 
مصرف کننده طلا و جواهر جهان تبدیل شدیم که این 
آمار نشان دهنده بی توجهی به این صنعت بزرگ است 

که باید دوباره مورد توجه قرار گیرد.
عضو هیئت رئیسه اتحادیه کشوری طلا و جواهر 
همچنین با بیان اینکه در کشور طلاسازان بسیار خوبی 
داریم که از دانش فنی بالایی نیز برخوردار هســتند، 
افزود: باید با بها دادن به تولیدکنندگان بومی و آموزش 
کارگرهایــی با دانش فنی بالا دوباره به صنعت طلا و 

جواهرسازی بومی توجه کنیم.
شــریعت پناهی با اشاره به اینکه برای رشد دوباره 
ایــران در صنعت طلا و جواهرســازی طرح احداث و 
راه اندازی شــهرک طلاسازی در شهرک های صنعتی 
که امکانات لازم برای راه اندازی این شــهرک را دارند 
در حال اجراســت، تصریح کرد: یکی از شهرک های 
صنعتی که شرایط بسیار مناسبی دارد، شهرک صنعتی 
اســتان سمنان بوده که دارای مزیت های خوبی برای 

سرمایه گذاران و فعالان این عرصه است.
وی گفت: باید به موضوع شهرک طلاسازی در ایران 
به صورت ملی نگاه شود؛ چرا که به نتیجه رسیدن در 

این زمینه نیازمند یک عزم و حمایت ملی است.
عضو هیئت رئیس اتحادیه کشوری طلا و جواهر 
با اشاره به اینکه ارزش افزوده طلا در هفته ۱۰ درصد 
است، اظهار کرد: در زمینه ارزش افزوده، هیچ صنعتی 
مانند صنعت طلا و جواهر نیست و با توجه بیشتر به 
این صنعت می توانیم به رونق اقتصادی و همچنین به 
دولت در خصوص اقتصاد مقاومتی کمک شایانی کنیم.

سالانه 8۲ تن طلا 
در کشور

 قاچاق می شود

نمایشگاه بین المللی تهران 8 سال آب مجانی مصرف می کرد
 انشعابی غیرمجاز در نمایشگاه بین المللی تهران 
که به مدت 8 سال آب را به صورت غیرقانونی و بدون 
کنتور به مصرف می رساند، شناسایی و جمع آوری شد.
به گزارش  تسنیم، محل دائمی نمایشگاه های بین المللی 
تهران با وســعت ٨۵۰ هزار مترمربع در شمال تهران واقع 
شده است. این مکان که انشــعابات مختلف اداری، فضای 
سبز و ... آب دارد در روزهای گذشته با افت محسوس فشار 

آب مواجه شد.
در بازرســی کارشناسان آبفای تهران از شبکه های آب 

و انشــعابات آن در محل، یک رشته انشعاب غیرمجاز ۱۰۰ 
میلی متری شناسایی شد.

عباس مؤمنی - مدیر امور مشــترکین ناحیه ۳ آبفای 
منطقه یک تهران - در این باره گفت: این انشعاب که بنابر 
اظهار مســئولان نمایشــگاه به مدت هشت سال به صورت 
غیرقانونی مورد استفاده قرار می گرفت، پس از دریافت گزارش 
افت فشــار در داخل نمایشگاه و هنگام گشت زنی نیروهای 

عملیاتی شناسایی و جمع آوری شد.
مؤمنی از حضور ماموران نیروی انتظامی در محل برای 

رســیدگی به مسئله خبر داد و گفت: با حضور پلیس ۱۱۰ 
صورت جلســه ای در باره این انشعاب غیرمجاز تنظیم شد و 
اقدامات حقوقی و قضایی مرتبط با این پرونده در دادسرای 

ناحیه ۲ سعادت آباد در حال پیگیری است.
طبق ماده ۶۶۰ قانون مجازات اسلامی » هرکس بدون 
پرداخت حق انشعاب و اخذ انشعاب آب و برق و گاز و تلفن 
مبادرت به اســتفاده غیرمجــاز از آب و برق و تلفن نماید 
علاوه بر جبران خســارت وارده به تحمل تا سه سال حبس 

محکوم خواهد شد.«

طرح مســکن اجتماعی  برای ساخت سالانه ۱۲۵ هزار واحد 
مسکونی طراحی و تدوین شده که قرار است در طول ۶ سال به 

اجرا برسد.
 حامد مظاهریان معاون وزیر راه و شهر سازی  در خصوص جزئیات طرح 
مسکن اجتماعی و اقشار کم درآمد، گفت: این طرح با نام »تأمین مسکن 
اقشار کم درآمد« برای ساخت سالانه ۱۲۵ هزار واحد مسکونی طراحی و 

تدوین شده که قرار است در طول ۶ سال به اجرا دربیاید.
معاون امور مســکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی با بیان اینکه 
این طرح مجموعا برای ۷۵۰ هزار واحد مســکونی خانوارهای شــهری 
عملیاتی می شــود، افزود: برنامه مشــترک تأمین مسکن با همکاری دو 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و راه و شهرســازی انجام می شــود؛ به 
این صورت که ســاماندهی و تهیه گروه های هدف از سوی وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی اســت و وزارت راه و شهرســازی نیز زمین مورد نیاز 

برای ساخت و ساز را تأمین می کند.
معاون وزیر راه و شهرسازی تامین منابع مالی این طرح را از محل های 
»یارانه هــای مســکن«، »مابه التفاوت نرخ تســهیلات«، »منابع داخلی 
وزارت های راه و شهرســازی و تعاون، کار و رفاه اجتماعی«، »تسهیلات 

بانکی«، »آورده متقاضیان« و »خیران مسکن ساز« ذکر کرد.
گفتنی اســت طرح مســکن اجتماعی با نام »تأمین مســکن اقشار 
کم درآمد« که با تفاهم وزارت های راه و شهرســازی و تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی در هفته های گذشــته نهایی شد، یکشنبه ۱۰ اسفند با حضور 
اســحاق جهانگیری معــاون اول رئیس جمهور در شــورای عالی رفاه به 

تصویب رسید.
در این طرح که ویژه اقشــار کم درآمد و دهک های اول و دوم جامعه 
تدوین شده، روش های مختلفی برای تأمین مسکن این خانوارها پیش بینی 

شده است که به مرور و در طول ۶ سال اجرایی می شوند.

واحد اطلاعات اقتصادی اکونومیســت، تهــران را به عنوان 
ششمین شهر ارزان جهان معرفی کرد و رتبه ۱۲۷را به این شهر 

در رده بندی شهرهای جهان از این نظر داد.
واحد اطلاعات اقتصادی اکونومیست طی گزارشی به مقایسه ۱۳۳ شهر 

مهم جهان از نظر قیمت کالاها و خدمات پرداخته است.
در این گزارش، تهران به عنوان ششــمین شــهر ارزان جهان معرفی 
شــده و رتبه ۱۲۷ به این شــهر در رده بندی شهرهای جهان از این نظر 

داده شده است.
تهران در گزارش امســال نســبت به گزارش سال پیش این مؤسسه 
۶۱ پله نزول داشــته که به معنای ارزان تر شــدن شهر تهران نسبت به 
سایر شهرهای جهان است. سال پیش رتبه این شهر در رده بندی گرانی 

شهرهای جهان ۶۶ اعلام شده بود.
بر اساس این گزارش: سنگاپور به عنوان گران ترین شهر جهان معرفی 
شــده است. این شهر برای دومین سال متوالی چنین رتبه ای را به خود 

اختصاص داده است.
پس از سنگاپور به ترتیب، پاریس فرانسه، اسلو نروژ، زوریخ سوئیس و 
سیدنی استرالیا در رده های بعدی گران ترین شهرهای جهان قرار گرفته اند.
در گزارش اکونومیســت ۱۶۰ شــاخص هزینه ای از جمله خدمات، 
قیمت کالاها شــامل مواد غذایی، پوشــاک و ... مورد بررسی قرار گرفته 
است. هزینه های زندگی در نیویورک به عنوان شاخص مبنا در تهیه این 

گزارش محسوب شده است.
بر این اســاس کراچی پاکســتان جایگاه ارزان ترین شهر را به خود 
اختصاص داده است و بنگلور هند، کاراکاس ونزوئلا، بمبئی هند، چنای و 
دهلی نو نیز به ترتیب در رتبه های دوم تا پنجم از این نظر قرار گرفته اند.

گران ترین و ارزان ترین 
شهرهای جهان معرفی شدند

یادبود
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جناب آقای حاج کریم رضایی
درگذشــت والد معزز و مکرم، خادم الحسین)ع( مرحوم مغفور 
حــاج عبدالرضــا رضایی را به شــما و اخــوان گرامی و کلیه 

منسوبین تسلیت عرض می نماییم.
مسجد و حسینیه همدانی ها

همکار محترم جناب آقای حسن باغبانی
مصیبت درگذشــت مادر گرامیتان را تســلیت عرض نموده و از 
خداوند متعال بــرای آن مرحوم غفران و رحمت  واســعه الهی 
و برای شــما و دیگر بازمانــدگان محترم صبر و اجر مســئلت 

می نمائیم.
سرپرست، مدیران و کارکنان مؤسسه کیهان


